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2025-01-27 Kommunfullmäktige 2025-01-27 

Ledamöter: M=19 C=12 L=6 8=5 KD=4 SO=3 MP=2 

Ersättare: M=10 C=6 8=3 L=3 SO=2 KD=2 MP=2 

Ledamöter 

Hanna Bocander (M) 
Kristin Eriksson (C) 
Christian Hoas (M) 
Annika Linde (L) 
Jenny Åkervall (S) 
Johanna Hornberger (M) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Sara Degrer (KD) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 

Bo Lagercrantz (SO) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkiill (M) 

Fredrik Pallin (L) 
Carina Erlandsson (M) 

Karsten lnde (S) 
Lovisa Eriksson (C) 
Ruby Rosen (MP) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 
Siv Sahlström (C) 
Maarit Nordmark (L) 
Håkan Johanson (KO) 
Anders Bergstrand (M) 
Robert Bryhn (C) 
Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 

Oeniz Norgren (SO) 
Erik Hafström (M) 

Karl-Johan Nybell (C) 
Rolf Lundgren (L) 
Robert Nibelius (M) 
Claes Breitholtz (M) 

Inger Fabian (C) 
Hedvig Landahl Enquist (S) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 

Gunnar Liljegren (KO) 
Eva Lindman Marko (C) 
Johan Gröndal (M) 

Elvy Svennerstål (L) 
Kjell Rosen (MP) 
Catrin Tidström (M) 

Maria Mandahl (C) 
Vladyslav Tumachov (SO) 
Fredrik Näslund (M) 

Olle Johansson (S) 
Magnus Boman (M) 

Christina Strenger-Böös (C) 
Oesiree Lindqvist (L) 
Erik Lunell (M) 
Christer Lidgard (C) 
Erik Baggström (KO) 

Närvaro 

X 

X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 

X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 
X 
X 

Ersättare 

Emma Wicksell (M) 

Richard Törnqvist af Ström (M) 

Ingela Gilljam Papinski (C) 

Karl Stenqvist (S) 

Inger Ohlsson Blomberg (M) 

Gun-Britt Lindström (MP) 

Eva von Sydow (C) 

Karin Skiöld (M) 

Jolanta Kowalkowska (M) 

Lars-Gunnar Wall in (L) 

Summa 51 

Summa 28 

fr.o.m. § 7t.o.m. § 6

t.o.m. § 7



Ersättare 

Emma Wicksell (M) 
Anna Sarkany (M) 

Närvaro 

X 

Richard Törnqvist af Ström X
(M) 
Inger Ohlsson Blomberg 

X 
(M) 
Karin Skiöld (M) X 

X 
Jolanta Kowalkowska (M) X 
Christer Bergquist (M) 
Michael Kindahl (M) 
Johan Hjelmqvist (M) 
Truls Sandberg (M) X 
Ingela Gilljam Papinski (C) X 
Eva von Sydow (C) X 
Björn Strenger (C) X 
Eric Skoglund (C) X 
Jesper Isaksson (C) X 

Lars-Gunnar Wallin (L) X 
Lennart Sundquist (L) X 
Karl Stenqvist (S) X 
Bodil Ström (S) 
Åsa lnde (S) 
Thomasine von Essen 
(KD) 

X 

Pierre Campenfeldt (KD) -
Björn Waltre (SD) 
Gun-Britt Lindström (MP) X 
Meit Krakau (MP) X 
VAKANT(SD) 
Henrik Lehmann (L) 
Lennart Meldahl (C) 

X 
X 
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§ 1 
 

Tillkännagivande 

Tillkännagivande av dagens sammanträde har varit anslaget på kommunens 
digitala anslagstavla och infört i DanderydsAktuellt. Kallelsen har tillställts 
samtliga fullmäktigeledamöter och ersättare inom föreskriven tid och 
publicerats på kommunens hemsida. Sammanträdet förklaras därför i laga 
ordning tillkännagivet. 
__________ 
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§ 2 KS 2025/0041 
 

Anmälan av sammanräkningsprotokoll 

För kommunfullmäktiges kännedom anmäls följande: 
1. Länsstyrelsens beslut av den 10 december 2024 att utse Lennart 

Mehldal (C) till ersättare i kommunfullmäktige. Avgången ersättare 
är Sarah Korduner Izosimov (C). 

2. Länsstyrelsens beslut av den 10 december 2024 att utse Erik 
Baggström (KD) till ledamot och Pierre Campenfeldt (KD) till 
ersättare i kommunfullmäktige. Avgången ledamot är Erika 
Svanström (KD). 

3. Länsstyrelsens beslut av den 19 december 2024 att utse Kjell Rosén 
(MP) till ledamot och Meit Krakau (MP) till ersättare i 
kommunfullmäktige. Avgången ledamot är Carolin Robson (MP). 

4. Länsstyrelsens beslut av den 17 januari 2025 att utse Desirée 
Lindqvist (L) till ledamot och Henrik Lehmann (L) till ersättare i 
kommunfullmäktige. Avgången ledamot är Birgitta Lindgren (L).  

__________ 
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§ 3 KS 2024/0322 
 

Revidering av finanspolicy 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade den 4 december 2023 (§ 163) att avveckla 
kommunens kapitalförvaltning för att minska upplåningsbehovet. Hela 
innehavet i kapitalförvaltningen har avyttrats under 2024. 
Eftersom kommunen inte längre har någon extern medelsförvaltning är 
avsnittet kapitalförvaltning i finanspolicyn inte längre relevant. Avsnittet 
kapitalförvaltning behöver därför tas bort från finanspolicyn. 
Med föreliggande ärende antar kommunfullmäktige en revidering av 
finanspolicyn.   

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige beslutar att anta föreslagen reviderad finanspolicy. 
2. Kommunfullmäktige beslutar att upphäva gällande finanspolicy antagen 

14 mars 2022 (§ 29). 

Yrkanden 
Johanna Hornberger (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att anta föreslagen reviderad finanspolicy. 
2. Kommunfullmäktige beslutar att upphäva gällande finanspolicy antagen 

14 mars 2022 (§ 29). 
__________ 
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§ 4 KS 2023/0264 
 

Svar på motion från Kristin Eriksson (C) m fl om att i 
Mörby Centrum pröva möjligheten att anlägga en lövrik 
centrumpark 

Ärende 
Kristin Eriksson (C) med flera har vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 8 maj 2023 (§ 85) lämnat in en motion om att i Mörby Centrum pröva 
möjligheten att anlägga en fin lövrik centrumpark för de boende, för dem 
som arbetar i centrumanläggningen och för dem som besöker Mörby 
Centrum. Bedömningen är att det inte finns anledning att genomföra det 
förslag som motionärerna föreslår. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkanden 
Kristin Eriksson (C) yrkar bifall till motionen. Christian Ljungdahl (C), 
Gun-Britt Lindström (MP), Christer Lidgard (C), Bo Lagercrantz (SD), 
Deniz Norgren (SD), Lovisa Eriksson (C) och Inger Fabian (C) biträder 
Kristin Erikssons (C) yrkande. 
Claës Breitholtz (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Erik 
Hafström (M), Fredrik Pallin (L) och Jenny Åkervall (S) biträder Claës 
Breitholtz (M) yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Carl Gustav Pfeiffer (M). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Kristin Erikssons (C) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Kristin Erikssons (C) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 34 JA-röster mot 17 NEJ-röster. 
Omröstningslista bifogas. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. 
__________ 
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2025-01-27 Voteringsresultat ld:12944 

Ärendenr: 

20. 

Ärendemening: 

Svar på motion från Kristin Eriksson (C) m fl 
om att i Mörby Centrum pröva möjligheten att 
anlägga en lövrik centrumpark 

Ja: 34 Nej: 17 Frånvarande: 0 
------ -----------

LEDAMOT 

Kristin Eriksson (C) 
Annika Linde {L) 
Jenny Åkervall (S) 
Johanna Hornberger (M) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Sara Oegrer (KO) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 
Bo Lagercrantz (SO) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkiill (M) 
Fredrik Pallin (L) 
Carina Erlandsson (M) 

Karsten lnde (S) 
Lovisa Eriksson (C) 
Ruby Rosen (MP) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 

Siv Sahlström (C) 
Maarit Nordmark (L) 
Håkan Johanson (KO) 
Anders Bergstrand (M) 

Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 

Oeniz Norgren (SO) 
Erik Hafström (M) 

Karl-Johan Nybell (C) 
Rolf Lundgren (L) 
Robert Nibelius (M) 

Claes Breitholtz (M) 
Inger Fabian (C) 
Hedvig Landahl Enquist (S) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 
Gunnar Liljegren (KO) 
Eva Lindman Marko (C) 
Elvy Svennerstål (L) 
Catrin Tidström (M) 

Vladyslav Tumachov (SO) 
Olle Johansson (S) 
Christina Strenger-Böös (C) 
Erik Lunell (M) 
Christer Lidgard (C) 
Erik Baggström (KO) 
Emma Wicksell (M) 

Richard Törnqvist af Ström (M) 

Inger Ohlsson Blomberg (M) 
Karin Skiöld (M) 

Jolanta Kowalkowska (M) 

Ingela Gilljam Papinski (C) 
Eva von Sydow (C) 
Lars-Gunnar Wallin (L) 
Gun-Britt Lindström (MP) 

PARTI 

C 
L 
s 

M 

C 
KO 
M 

so 

C 
M 

L 
M 

s 

C 

MP 

M 

M 

C 
L 
KO 

M 

s 

M 

so 

M 

C 
L 
M 

M 

C 
s 

M 

KO 

C 
L 
M 

so 

s 

C 

M 

C 

KO 

M 

M 

M 

M 

M 

C 
C 

L 

MP 

RESULTAT 

Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Nej 

Propositionsordning: 

Rösta JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag. Rösta NEJ för bifall till Kristin 
Erikssons yrkande (C).



 
 
Reservation från Danderydscenterns ledamöter och 
tjänstgörande ersättare mot kommunfullmäktiges 
beslut den 27 januari 2025 att avslå Kristin 
Erikssons m.fl. (alla C) motion om att i Mörby 
Centrum pröva möjligheten att anlägga en fin, 
lövrik centrumpark för de boende, för dem som 
arbetar i anläggningen och för dem som besöker 
Mörby Centrum.  
 
 
Danderydscenterns ledamöter och tjänstgörande ersättare 
reserverade sig till förmån för Kristin Erikssons (C) yrkande om 
att bifalla motionen om att i Mörby Centrum pröva möjligheten 
att anlägga en fin, lövrik centrumpark för de boende, för dem som 
arbetar i anläggningen och för dem som besöker Mörby Centrum.  
 
 
 
Bakgrund till motionen och reservationen 
 
Kommunstyrelsen behandlade den 24 april en lägesrapport avseende 
utbyggnad och förnyelse av Mörby centrum och uppdrag att utreda 
inriktning för kvarteret Vågen och Svärdet samt Kevingeskolan.  
Danderydscenterns kommunstyrelsegrupp reserverade sig mot beslutet 
om ny inriktning av uppdraget. (se skriftlig reservation KS 24.4 2023). 
 
Området i Mörby centrum har de senaste tio åren genomgått en stor 
omdaning till följd av en detaljplan som har gett möjlighet till rivning 
av byggnader, utbyggnad av centrum och kontor, nya hårdgjorda ytor 
och ett stort antal nya bostäder. 
 
Förtätningen av området, alltså höga kontors- och bostadshus, kraftigt 
minskad parkyta och ianspråktagna grönytor, har lett till en stadsmiljö 
som saknar tillräcklig kompensation i form av gröna lungor, lekplatser 
och tillgängliga utemiljöer. 
 
 



 
När arbetet med att forma och bestämma utvecklingen av de 
närliggande ytor som ”frigjorts” efter nedtagningen av kraftledningen 
nu kan ta vid, vänder vi oss emot att mera exploatering ska få göras i 
området. För att tillgodose de närboendes behov av natur och 
möjlighet till utevistelse, måste de grönytor som finns kvar tas tillvara 
och säkras. Mycket grönstruktur har redan förlorats i området som 
helhet.  
 
Vi anser att den nya inriktningen för området ska utgå ifrån att 
byggrätterna i området inte ökas. En vidare exploatering som går in i 
kvarteret Svärdet ska inte prövas, utan kvarteret ska bevaras med sin 
småskaliga villabebyggelse. Grönytorna ska stärkas i form av 
benämningen parkmark, där så är möjligt. 
 
Vi ser i dagsläget ett stort behov av att livskvalitén i Mörby Centrums 
närområde säkras för de boende med grönytor, fina gångstråk och en 
inbjudande grönstruktur, vilket är viktigt också för att göra Mörby 
Centrum till en attraktiv plats för besökare i anläggningen och för dem 
som arbetar i Mörby centrum. Befintliga stora träd ska bevaras och 
skyddas, inga fler träd får fällas. Inriktningen ska vara att grönska och 
luftighet ska utgöra den balans som det tätbebyggda Mörby centrum-
området behöver.  
 
 
Siv Sahlström  
Gruppledare (C)                      
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§ 5 KS 2023/0291 
 

Svar på motion från Ruby Rosén (MP) m fl om 
kvalitetsrapporter i förskola och skola och 
revisorernas granskning av personal- och 
kompetensförsörjning 

Ärende 
Ruby Rosén (MP) med flera väckte den 12 juni 2023 (§ 109) en motion om 
Danderyds kommuns kvalitetsrapporter i förskola och skola och 
revisorernas granskning av personal- och kompetensförsörjning. I motionen 
yrkas att kommunen ska följa kommunrevisorernas rekommendation att ta 
fram styrande dokument såsom en kompetensförsörjningsstrategi och/eller 
kompetensförsörjningsplan för förskollärare i enlighet med 
kommunrevisorernas rapport Granskning av personal- och 
kompetensförsörjning. Det yrkas också att skolpengen ska höjas med minst 
löneutvecklingen för förskollärare och att behörighetsgraden för förskolan 
höjs i motsvarande kvalitetsnivå som för grundskolan. 
Motionen har remitterats till utbildningsnämnden. Utbildningsnämnden 
antog vid sitt sammanträde den 8 november 2023 (§ 96) ett remissvar av 
vilket framgår att frågan om framtida kompetensförsörjning hanteras inom 
ramen för det partsgemensamma arbetet. Det kan noteras att skolpengen 
hanteras i budget 2024 och plan 2025–2026 tillsammans med det 
tilläggsanslag till utbildningsnämndens budget som antogs av 
kommunfullmäktige den 22 januari 2024 (§ 5). 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkanden 
Ruby Rosén (MP) yrkar bifall till motionen. Hedvig Landahl Enquist (S) 
och Gun-Britt Lindström (MP) biträder Ruby Roséns (MP) yrkande. 
Ulla Hurtig Nielsen (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Annika 
Linde (L) biträder Ulla Hurtig Nielsens (M) yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Patrik Nimmerstam (C) och Olle 
Johansson (S). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Ruby Roséns (MP) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 
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Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Ruby Roséns (MP) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 32 JA-röster mot 7 NEJ-röster. 12 ledamöter 
avstår från att rösta. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Ruby Roséns (MP) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Ruby Roséns (MP) yrkande. 
__________ 
Expedieras 
Utbildningsnämnden 
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2025-01-27 Voteringsresultat ld:12949 

Ärendenr: 

18. 

Ärendemening: 

Svar på motion från Ruby Rosen (MP) m fl om 
kvalitetsrapporter i förskola och skola och 
revisorernas granskning av personal- och 
kompetensförsörjning 

Ja: 32 Nej: 7 Avstår: 12 

LEDAMOT 

Kristin Eriksson (C) 
Annika Linde {L) 
Jenny Åkervall (S) 
Johanna Hornberger (M) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Sara Oegrer (KO) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 
Bo Lagercrantz (SO) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkiill (M) 
Fredrik Pallin (L) 
Carina Erlandsson (M) 

Karsten lnde (S) 
Lovisa Eriksson (C) 
Ruby Rosen (MP) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 

Siv Sahlström (C) 
Maarit Nordmark (L) 
Håkan Johanson (KO) 
Anders Bergstrand (M) 

Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 

Oeniz Norgren (SO) 
Erik Hafström (M) 

Karl-Johan Nybell (C) 
Rolf Lundgren (L) 
Robert Nibelius (M) 

Claes Breitholtz (M) 
Inger Fabian (C) 
Hedvig Landahl Enquist (S) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 
Gunnar Liljegren (KO) 
Eva Lindman Marko (C) 
Elvy Svennerstål (L) 
Catrin Tidström (M) 

Vladyslav Tumachov (SO) 
Olle Johansson (S) 
Christina Strenger-Böös (C) 
Erik Lunell (M) 
Christer Lidgard (C) 
Erik Baggström (KO) 
Emma Wicksell (M) 

Richard Törnqvist af Ström (M) 

Inger Ohlsson Blomberg (M) 
Karin Skiöld (M) 

Jolanta Kowalkowska (M) 

Ingela Gilljam Papinski (C) 
Eva von Sydow (C) 
Lars-Gunnar Wallin (L) 
Gun-Britt Lindström (MP) 

-----

PARTI 

C 
L 
s 

M 

C 
KO 
M 

so 

C 
M 

L 
M 

s 

C 
MP 
M 

M 

C 
L 
KO 
M 

s 

M 

so 

M 

C 
L 
M 

M 

C 
s 

M 

KO 
C 
L 
M 

so 

s 

C 
M 

C 
KO 
M 

M 

M 

M 

M 

C 
C 
L 
MP 

Frånvarande: 0 

RESULTAT 

Avstår 
Ja 
Nej 
Ja 
Avstår 
Ja 
Ja 
Ja 
Avstår 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Avstår 
Nej 
Ja 
Ja 
Avstår 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Avstår 
Ja 
Ja 
Ja 
Avstår 
Nej 
Ja 
Ja 
Avstår 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Avstår 
Ja 
Avstår 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Avstår 
Avstår 
Ja 
Nej 

Propositionsordning: 

Rösta JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag. Rösta NEJ för bifall till Ruby Rosén 
(MP) yrkande.



                                          
Reservation Kommunfullmäktige 2025-01-27

 

Motion Kvalitetsrapporter i förskola och skola och 

Revisorernas Granskning av personal- och kompetensförsörjning 22-11-17 

Både grundskolan och förskolan prioriterar höga kunskapsresultat och att ge barnen goda

förutsättningar i sitt lärande (Kvalitetsrapporter i förskola och skola 2022-2023). 

Grundskolan har 82,9 % och förskolan 36 % behöriga lärare.  Kvalitetsrapporten för 

förskolan anger att rektorerna gärna skulle ha haft en högre andel förskollärare anställda. 

Skolpengen i budgeten har inte höjts för att kunna anställa fler förskollärare som 

rektorerna skulle vilja. Andelen utbildade barnskötare är 11 %, dvs andelen behöriga vid 

våra förskolor är endast 47 %. Vid våra förskolor är 53 % obehöriga. 

I revisorernas ”Granskning av personal- och kompetensförsörjning” står att det

är en obalans mellan krav och resurser och besparingsåtgärder. Kommunstyrelsen

rekommenderas ta fram en personalpolicy, kompetensförsörjningsstrategi och/eller

kompetensförsörjningsplan i syfte att höja andelen förskollärare. Det står även att 59 % av

cheferna vid utbildningsförvaltningen inte känner till  ”Plan för strategisk 

kompetensförsörjning” som revisorerna hänvisar till. Ordförande för utbildningsnämnden 

verkade okunnig om det under debatten i KF 2025-01-27. Kommunen tar inte sitt ansvar 

för en god kompetensförsörjning.

Miljöpartiet yrkade att kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen 

1. följer revisorernas rekommendation att ta fram styrande dokument såsom en 

kompetensförsörjningsstrategi och/eller kompetensförsörjningsplan för förskollärare

2. höjer skolpengen med minst löneutvecklingen för förskollärare och att 

behörighetsgraden för förskolan höjs i motsvarande kvalitetsnivå som för grundskolan.

Motionen avslogs och därför reserverar sig Miljöpartiet.

Ruby Rosén
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§ 6 KS 2023/0292 
 

Svar på motion från Ruby Rosén (MP) m fl om att 
utreda helklassbegreppet som fördelningsgrund för 
resurser 

Ärende 
Ruby Rosén (MP) med flera väckte den 12 juni 2023 (§ 110) en motion om 
att utreda helklassbegreppet som fördelningsgrund för resurser. I motionen 
yrkas att kommunfullmäktige ska uppdra åt kommunstyrelsen att utreda 
användningen av helklassbegreppet som fördelningsgrund för resurser. 
Motionen har remitterats till utbildningsnämnden, som med sitt yttrande har 
berett ärendet. I huvudsak bedömer nämnden att helklassbegreppet inte är 
förenligt med resursfördelning till fristående skolor enligt skollagen.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkanden 
Ruby Rosén (MP) yrkar bifall till motionen. Olle Johansson (S) och Gun-
Britt Lindström (MP) biträder Ruby Roséns (MP) yrkande. 
Ulla Hurtig Nielsen (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Patrik Nimmerstam (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Ruby Roséns (MP) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Ruby Roséns (MP) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Ruby Roséns (MP) yrkande. 
__________ 
Expedieras 
Utbildningsnämnden 
 



Reservation: Motion Utreda helklassbegreppet som fördelningsgrund för resurser
 

Miljöpartiets motion om att Utreda helklassbegreppet som fördelningsgrund för resurser 

avser den kommunala skolan. Den kommunala skolan råder inte över friskolan.

Utbildningsnämnden avslår enligt bilaga till ärendet motionen med motiveringen att 

”helklassbegreppet inte är förenligt med resursfördelning till fristående skolor enligt 

skollagen. Detta skulle kräva tydlig definition av ”klass” (minsta antal barn/elever och 

pedagoger) och innebära en stor förändring av vedertagna modeller. Det är tveksamt om 

detta skulle kunna införas i en kommun med nu gällande lagstiftning. Inom egenregins 

verksamheter skulle man rent teoretiskt kunna fördela skolpengen utifrån ett 

helklassbegrepp, dock bedömer utbildningsnämnden att resultatet skulle bli tveksamma 

marginaleffekter.” Vidare skriver utbildningsnämnden att ”Vi ska sträva efter att ha 

rektorsområden med tillräckligt stort elevunderlag för att vara ekonomiskt och 

kvalitetsmässigt hållbara”.
 

 ”Klass” behöver självklart definieras. Det handlar både om antal elever men också om 

själva klassrummet storlek. Den definitionen behöver göras idag av den kommunala 

skolan. Både helklassbegreppet och skolpeng med verksamhetsstöd behöver hanteras 

parallellt. När skolan var statlig ersattes verksamhetsstödet med 0,3 veckotimmar/elev.
 

I Skollagen står det att ”Utbildningen inom skolväsendet ska vara likvärdig inom varje 

skolform”. Det medför att resurstilldelningen ska ske likvärdigt. Läsåret 2024/2025 sker 

ersättningen per elev, det som i dagligt tal kallas skolpeng vilket inkluderar även hyra per 

elev. Skolpengen är lika för kommunala skolor och för friskolor. Därutöver kan den 

kommunala huvudmannen söka verksamhetsstöd och den fristående huvudmannen kan 

söka tilläggsbelopp. Att veta att antal klasser är lika år från år innebär en trygghet för barn,

föräldrar och lärare både i den kommunala skolan och friskolan. Rektor beslutar om 

antalet klasser vid den kommunala skolan. Förvaltningen antar sedan eleverna till skolan. 

Den kommunala skolan strävar efter att ha fulla klasser och definierar att en full klass har 

över 19 och upp till 28 elever. Kommunen beslutar inte om antagningen av elever till 

friskolor. Svaret på motionen kan inte anses vara en fördjupad utredning som det skrivs i 

svaret.
        

För att få en budget i balans behöver verksamheten få tillräckligt med resurser. Läsåret 

2024/2025 har Västra Danderyd och Ekebyskolan stora klasser, Djursholm, Stocksund 

och Enebyberg har små klasser. Nationella prov och betyg visar stora skillnader mellan 

skolor. Det är kvalitetsaspekter som behöver utredas och hanteras vid antagning av 

elever.

Miljöpartiet yrkade bifall till motionen vid KF den 2025-01-27.
Kommunfullmäktige avslog motionen, därför reserverar sig Miljöpartiet. 

Ruby Rosén
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§ 7 KS 2023/0471 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om uppdrag 
att inleda förhandlingar med Vectura Fastigheter AB 
om återgång av köpet av Fastigheten Ginnungagap 2 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera har lämnat in en motion om att inleda 
förhandlingar med Vectura Fastigheter AB med begäran att köpet av 
fastigheten Ginnungagap 2 ska gå tillbaka, så kommunen kan bygga ett 
äldreboende på platsen.  
Motionärernas förslag om återgång av markanvisningen är bara möjlig i 
form av förvärv av hela projektet, inkluderande alla projekteringshandlingar. 
En sådan affär torde innebära dels omfattande genomgångar och värderingar 
av handlingar, dels förhandlingar som bedöms vara resurskrävande i form 
av externa konsulter och avsevärd arbetstid. Bygget påbörjas med beräknat 
färdigställande och driftstart innan årsskiftet 2025/2026. Det bedöms vara 
det snabbaste och bästa alternativet för att tillgodose kommunens och dess 
invånares behov. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkanden 
Siv Sahlström (C) yrkar bifall till motionen. Karl Stenqvist (S), Lovisa 
Eriksson (C), Kristin Eriksson (C), Eva Lindman Marko (C), Ingela Gilljam 
Papinski (C), Gun-Britt Lindström (MP), Christian Ljungdahl (C) och 
Anette Jellve (S) biträder Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Maarit Nordmark (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Carina 
Erlandsson (M) biträder Maarit Nordmarks (L) yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Bo Lagercrantz (SD), Bigitta 
Sundman (M) och Karsten Inde (S). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Siv Sahlströms (C) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
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Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 28 JA-röster mot 21 NEJ-röster. 1 ledamot 
avstår från att rösta. 1 ledamot är frånvarande. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 
__________ 
  



�D • DERY 
l...;iKOMMU· 

2025-01-27 Voteringsresultat ld:12956 

Ärendenr: 

17. 

Ärendemening: 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl 
om uppdrag att inleda förhandlingar med 
Vectura Fastigheter AB om återgång av 
köpet av Fastigheten Ginnungagap 2 

Ja: 28 

LEDAMOT 

Kristin Eriksson (C) 
Annika Linde {L) 

---

Jenny Åkervall (S) 
Johanna Hornberger (M) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Sara Degrer (KD) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 
Bo Lagercrantz (SD) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkiill (M) 
Fredrik Pallin (L) 
Carina Erlandsson (M) 

Karsten lnde (S) 
Lovisa Eriksson (C) 
Ruby Rosen (MP) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 
Siv Sahlström (C) 
Maarit Nordmark {L) 
Håkan Johanson (KD) 
Anders Bergstrand (M) 

Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 

Deniz Norgren (SD) 
Erik Hafström (M) 

Karl-Johan Nybell (C) 
Rolf Lundgren (L) 
Robert Nibelius (M) 

Claes Breitholtz (M) 

Inger Fabian (C) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 
Gunnar Liljegren (KD) 
Eva Lindman Marko (C) 
Elvy Svennerstål {L) 
Catrin Tidström (M) 

Olle Johansson (S) 
Christina Strenger-Böös (C) 
Erik Lunell (M) 
Christer Lidgard (C) 
Erik Baggström (KD) 
Emma Wicksell (M) 

Richard Törnqvist af Ström (M) 

Inger Ohlsson Blomberg (M) 
Karin Skiöld (M) 

Jolanta Kowalkowska (M) 
Ingela Gilljam Papinski (C) 
Eva von Sydow (C) 
Lars-Gunnar Wallin {L) 
Karl Stenqvist (S) 
Gun-Britt Lindström (MP) 

Nej: 21 Avstår: 1 

PARTI 

C 
L 
s 

M 
C 
KD 
M 
SD 
C 
M 
L 
M 
s 

C 
MP 
M 
M 
C 
L 
KD 
M 
s 

M 
SD 
M 
C 
L 
M 
M 
C 
M 
KD 
C 
L 
M 
s 

C 
M 
C 
KD 
M 
M 
M 
M 
M 
C 
C 
L 
s 

MP 

Frånvarande: 1 

RESULTAT 

Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Avstår 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Nej 
Nej 

Propositionsordning: 

Rösta JA för bifall till kommunstyrelsens
förslag. Rösta NEJ för bifall till Siv Sahlströms
(C) yrkande.



 
 
Reservation från Danderydscenterns ledamöter och 
tjänstgörande ersättare mot kommunfullmäktiges 
beslut den 27 januari 2025 att avslå Siv Sahlströms 
m.fl. (alla C) motion om att inleda förhandlingar 
med Vectura Fastigheter AB med begäran att köpet 
av fastigheten Ginnungagap 2 ska gå tillbaka, så 
kommunen kan bygga ett nytt välbehövligt 
äldreboende på platsen.  
 
 
Danderydscenterns ledamöter och tjänstgörande ersättare 
reserverade sig till förmån för Siv Sahlströms (C) yrkande att bifalla 
motionen om att inleda förhandlingar med Vectura Fastigheter AB 
med begäran att köpet av fastigheten Ginnungagap 2 ska gå 
tillbaka, så kommunen kan bygga ett nytt välbehövligt äldreboende 
på platsen.  
 
 
Bakgrund till motionen och reservationen 
 
Äldreboendet i kvarteret Ginnungagap centralt beläget i Djursholm ska 
enligt avtal vara färdigställt under 2024. Det har inte påbörjats.  
Företaget, Vectura Fastigheter AB, som fick köpa marken genom 
direktanvisning för att bygga och driva ett äldreboende, har för länge 
sedan slutat driva omsorgsboenden. De har renodlat sin verksamhet till 
att omfatta endast sjukvård. Trots det har de behållit marken i 
Ginnungagap.  
 
Vi föreslår att kommunen begär att köpet ska gå tillbaka. Ginnungagap 
såldes till underpris med motiveringen att det skulle bli ett äldreboende. 
Enligt det avtal kommunen slöt med företaget skulle det bygga 
äldreboendet och sedan driva det.  
 
Bakgrund 
När kommunfullmäktige den 11 juni 2018 beslöt om ”Försäljning av del 
av fastigheten Ginnungagap 2 för uppförande av vård- och 



omsorgsboende” reserverade sig Danderydscenterns fullmäktigegrupp 
mot beslutet till förmån för Siv Sahlströms (C) yrkande. 
 
Siv Sahlström yrkade: 
1. Avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut: att godkänna avtal om 
exploatering med överlåtelse av mark inom Kv. Ginnungagap till 
Vectura Fastigheter AB. 
 
Siv Sahlström (C) yrkade vidare att kommunfullmäktige skulle besluta 
2. Kommunfullmäktige ger fastighetsnämnden i uppdrag att, efter en 
lagakraftvunnen detaljplan, i samarbete med berörda nämnder ansvara 
för uppförandet av ett vård- och omsorgsboende och ett korttidsboende 
på fastigheterna Ginnungagap 1 och 2. 
 
3. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att i samarbete 
med socialnämnden upphandla en privat vårdutövare med tillstånd att 
bedriva verksamheten.  
 
4. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att kostnadsberäkna 
projektet och återkomma med begäran om medelsanvisning. 
 
Bläcket på underskriften på avtalet hade knappt hunnit torka, förrän 
företaget lät meddela att de skulle sälja ut all sin omsorgsverksamhet och 
i stället ägna sig åt sjukvård. Men man behöll fastigheten Ginnungagap i 
Djursholm.  
 
2018-11-12 delgavs kommunstyrelsens arbetsutskott följande osignerade 
meddelande: 
”I information till socialkontoret 16 oktober meddelas att Aleris avser 
att sälja sin omsorgsverksamhet till Ambea. Affären kräver godkännande 
från konkurrensverket, vilket innebär att övergången av Aleris 
verksamhet kommer att ske senast vid halvårsskiftet 2019.    
 
I oktober 2018 beslutade således Aleris avyttra sin omsorgsverksamhet. 
Aleris hade för avsikt att helt fokusera på sjukvård och bli ett renodlat 
sjukvårdsbolag. (Information från aleris.se). 
 
Med anledning av ovanstående väckte Danderydscenterns 
fullmäktigegrupp den 4 februari 2019 en motion under rubriken  
 



Motion om att kommunen på grund av de nya omständigheterna i 
ärendet om försäljning av marken i kvarteret Ginnungagap inte 
skall fullfölja avtalet utan behålla marken och själva bygga vård- 
och omsorgsboendet.  
 
Motionen avslogs, Danderydscenterns ledamöter reserverade sig mot 
beslutet till förmån för yrkandet i motionen.  
 
Vi återkommer nu med begäran att kommunen ska se till att vi äntligen 
får ett vård- och omsorgsboende på Ginnungagap. 
 
 
Siv Sahlström 
gruppledare (C) 
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§ 8 KS 2024/0158 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att 
införa en bättre budgethantering 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 19 februari 2024 (§ 35) väckte 
Siv Sahlström (C) med flera en motion om ”att införa en bättre 
budgethantering så att de förtroendevalda beslutsförfattarna i 
kommunfullmäktige och nämnderna ges möjlighet att sätta sig in i 
verksamheten, och därmed får möjlighet att styra den på det sätt som krävs, 
för att kunna fullgöra det uppdrag som våra uppdragsgivare, 
Danderydsborna, gett oss”. 
Kommunledningskontoret gör bedömningen att budgetprocessen som helhet 
är väl fungerande. Däremot kan det alltid ske en förbättring av 
budgetprocessens enskilda detaljer. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 9 KS 2024/0180 
 

Svar på motion från Karl Stenqvist (S) m fl om 
tillgänglighetsanpassad läktare med serviceutrymmen 
vid Danderyds gymnasiums idrottsplats 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 18 mars 2024 (§ 52) väckte 
Karl Stenqvist (S) med flera en motion om ny tillgänglighetsanpassad 
läktare med serviceutrymmen vid Danderyds gymnasiums idrottsplats. 
Ärendet har remitterats till kultur- och fritidsnämnden som den 11 juni 2024 
(§ 37) antagit remissvar.  
Kultur- och fritidsnämnden framför att en lokalbehovsanalys genomförs för 
nämndens samlade lokalbehov och med hänsyn till nämndens samlade 
behov av lokaler vid beslut om investeringar. Nämnden konstaterar att 
idrottsplatsen vid Danderyds gymnasium klarar Svenska fotbollförbundets 
arenakrav för Ettan (division 1). På området finns toaletter för publik och 
utövare. Det finns åskådarplatser för personer med funktionsnedsättning och 
ledsagare, samt ramp för att kunna ta sig till gräsplan i rullstol. Det finns 
toalett för funktionshindrade. I omklädningsrummen i Danderyds 
gymnasium finns faciliteter för föreningar. 
Kommunledningskontoret delar kultur- och fritidsnämndens bedömning att 
den av motionärerna framförda frågan hanteras genom kultur- och 
fritidsnämndens lokalbehovsprocess med lokalbehovsanalys. 
Kommunledningskontoret kan därtill konstatera att nämndens 
ansvarsområde inte inbegriper uppgift att initiera folkhälsostrategiska 
åtgärder vilket den efterfrågade kalkylen skulle förutsätta. Av betydelse är 
också att ett sådant arbete skulle innebära en relativt omfattande 
resursinsats.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________  
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§ 10 KS 2024/0185 
 

Svar på motion från Christian Ljungdahl (C) m fl om att 
genomföra aktiviteter för att hedra minnet av Elsa 
Beskow och Alice Tegnér 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 18 mars 2024 (§ 54) väckte 
Christian Ljungdahl (C) med flera en motion om att initiera genomförande 
av möjliga aktiviteter för att hedra minnet av Elsa Beskow och Alice 
Tegnér. Ärendet har remitterats till kultur- och fritidsnämnden som den 11 
juni 2024 (§ 38) antagit remissvar. 
Kultur och fritidsnämnden framför en rad aktiviteter, som uppmärksammar 
Elsa Beskow och Alice Tegnér, är planerade under året. Det gäller både 
aktiviteter i samarbete med föreningslivet och i kommunens regi.  

− För att fira Alice Tegnérs 160-årsdag genomfördes föreställningen ”Ur 
hjärtats vrå” på Danderydsgården. 

− Elsa Beskows karaktärer uppmärksammas under nationaldagsfirandet, 
och en barnkör sjunger Alice Tegnérs sånger. 

− Åtta allsångskonserter hålls med Alice Tegnérs sånger, både offentligt 
och på seniorboenden. 

− Under advent arrangeras ”Jul på slottet”, med familjeföreställningar i 
Elsa Beskows sagovärld. 

Kommunledningskontoret delar kultur- och fritidsnämndens bedömning att 
de frågor som motionärerna för fram hanteras på ett lämpligt och välavvägt 
sätt i det utbud av aktiviteter som sker inom nämndens verksamhet under 
2024. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige bifaller motionen då kultur- och fritidsnämnden har 
visat att de frågor som motionärerna för fram hanteras på ett lämpligt och 
välavvägt sätt i det utbud av aktiviteter som sker inom nämndens 
verksamhet under 2024. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________  
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§ 11 KS 2024/0245 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att korta 
handläggningstiderna på bygglovsenheten genom att 
automatisera slutbeskeden med hjälp av en robot 

Ärende 
På kommunfullmäktiges sammanträde den 6 maj 2024 (§ 73) väckte Siv 
Sahlström (C) med flera en motion om att korta handläggningstiderna på 
bygglovsenheten för enkla ärenden genom att automatisera slutbeskeden 
med hjälp av en robot. 
Motionen har remitterats till miljö- och stadsbyggnadsnämnden som den 4 
september 2024 (§ 98) antagit remissvar. Nämnden ställer sig positiv till 
motionärernas förslag och framför att nämnden under flera år arbetat med 
digitalisering av olika delar i handläggningsprocessen och ser det som 
prioriterat att även i fortsättningen vara i framkant av den digitala 
utvecklingen. Innan automatisering kan införas behöver omfattande åtgärder 
vidas, bland annat med att utreda rättsliga förutsättningar och med 
systemtekniskt arbete. Inom ramen för ett specifikt projekt har nämnden 
planerat att samtidigt se över möjligheterna att införa automatisering av 
vissa processer så som föreslås i motionen. Nämnden anser det inte vara 
nödvändigt att få ett formellt utredningsuppdrag av kommunfullmäktige, 
eftersom åtgärderna redan ligger i planeringen för nästa år.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige bifaller motionen som ger uttryck för vikten av att 
ligga i framkant i arbetet med digitalisering och utveckling av kommunens 
handläggningsprocesser. Beslutet innebär att kommunfullmäktige lämnar 
ärendet utan åtgärd då utredningen i ärendet har visat att intentionen med de 
föreslagna åtgärderna hanteras inom ramen för planeringen för kommande 
år. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 12 KS 2024/0183 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att 
ompröva tekniska nämndens beslut om namngivning 
av tekniska kontoret 

Ärende 
Siv Sahlström med flera (C) väckte den 18 mars 2024 (§ 53) en motion om 
att ompröva tekniska nämndens beslut om namngivning av tekniska 
kontoret. 
Enligt kommunledningskontorets bedömning finns inget i vare sig lag eller 
tekniska nämndens reglemente som reglerar eller hindrar nämnden från att 
byta namn på sin egen förvaltning eller delar av sin organisation.  
Mot denna bakgrund bedömer kommunledningskontoret att det inte finns 
någon anledning för kommunstyrelsen att vidta någon åtgärd med anledning 
av tekniska nämndens beslut om namngivning av tekniska kontoret. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige bedömer i enlighet med tekniska nämndens beslut 
att nämndens förvaltning, genom namnet samhällsutvecklingsförvaltningen, 
fått en benämning som motsvarar de utökade och strategiska funktioner som 
numera ingår i förvaltningens uppdrag. 
2. Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 13 KS 2024/0129 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att utöka 
servicen till Danderydsborna 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 22 januari 2024 (§ 17) väckte 
Siv Sahlström (C) med flera en motion om att kommunfullmäktige ska 
uppdra åt kommunstyrelsen att se över och utöka servicen till 
Danderydsborna och utarbeta en policy för förvaltningarna för hur 
kontakterna mellan Danderydsborna och kommunen bör skötas. 
Kommunen har förbättrat servicen till Danderydsborna genom att etablera 
ett nytt kontaktcenter i Mörby Centrum. Den digitala hanteringen av 
ärenden gör att varje ärende kan spåras och följas upp, vilket sparar tid och 
ökar tillgängligheten. Kontaktcentret löser snabbt cirka 60 procent av alla 
inkommande ärenden, ofta inom en timme. Den effektiva ärendehanteringen 
avlastar förvaltningarna och gör att medborgarna får snabbare svar och 
hjälp. Med digital ärendehantering kan medborgarna själva beskriva sina 
ärenden och skicka in när det passar dem vilket ökar servicen. Flexibel 
bemanning i kontaktcentret minimerar väntetider vid telefonsamtal. 
Kommunen utvecklar ständigt nya e-tjänster som gör det enklare för 
medborgarna att skicka in ansökningar. Planerat samarbete med andra 
myndigheter kommer ytterligare underlätta för invånarna. Danderyds 
kommun har effektiva rutiner för ärendehantering som garanterar möjlighet 
till registrerade och spårbara ärenden. Detta säkerställer att medborgarna får 
korrekt och snabb service. Kontaktcenters reception tar emot personliga 
besök och säkerställer att besökare kan få hjälp och service med en stor 
bredd av tjänster, såsom att göra en felanmälan eller fylla i en ansökan. 
Med hänsyn till de åtgärder som redan har vidtagits för att förbättra och 
utöka servicen till Danderydsborna, samt den befintliga 
ärendehanteringsprocessen som säkerställer en hög nivå av service och 
uppföljning, bedömer kommunledningskontoret att de frågor som ställs av 
motionärerna hanteras på ett ändamålsenligt och effektivt sätt inom 
nuvarande arbetssätt. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd då utredningen i ärendet 
har visat att nuvarande arbetssätt och ärendehanteringsprocess säkerställer 
en god service till kommuninvånarna vid kontakter med kommunen. 
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Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 14 KS 2024/0273 
 

Svar på motion från Carolin Robson (MP) angående 
kommunens miljö- och klimatprogram och dess mål att 
minst 50 procent av inköpta livsmedel ska vara 
ekologiska 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 10 juni 2024 § 100 väckte 
Carolin Robson (MP) med flera en motion angående kommunens miljö- och 
klimatprogram och dess mål att minst 50 procent av inköpta livsmedel ska 
vara ekologiska.  
I motionen föreslås kommunfullmäktige att uppdra åt kommunstyrelsen att 
utreda och föreslå åtgärder för hur det sedan år 2020 uppställda målet om 
ekologiska livsmedel ska kunna uppnås samt att utreda behovet av ett mål 
även för andelen livsmedel producerade i Sverige. 
Av utredningen i ärendet följer att verksamheterna i nuläget bedriver ett 
strukturerat och målmedvetet arbete för att minst 50 procent av de livsmedel 
som köps in ska vara ekologiska, i enlighet med kommunens miljö- och 
klimatprogram. Denna målsättning har ytterligare förstärkts i kommunens 
måltidspolicy som förtydligar att andelen ekologiska livsmedel ska öka. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 15 KS 2024/0276 
 

Svar på motion från Carolin Robson (MP) angående 
barnkonsekvensanalyser som görs i kommunens 
utredningar, förslag och beslut 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 10 juni 2024 (§ 102) väckte 
Carolin Robson (MP) en motion om de barnkonsekvensanalyser som görs i 
kommunens utredningar, förslag och beslut. Genom motionen uppmanar 
Carolin Robson kommunfullmäktige att ge kommunstyrelsen i uppdrag:  

− att ta del av och analysera Sveriges Kommuner och Regioners (SKR) 
stödmaterial för regelrätta barnkonsekvensanalyser, 

− att utifrån SKR:s stödmaterial följa upp och utvärdera kommunens 
införande av barnkonsekvensanalyser i alla utredningar, förslag och 
beslut, 

− att ta fram kriterier för bedömning och utvärdering av de 
barnkonsekvensanalyser som görs i kommunens utredningar, förslag 
och beslut. 

Barnkonsekvensanalyser är en viktig del i allt utredningsarbete i 
kommunen. En stor del av kommunens verksamhet berör eller påverkar barn 
och unga och förvaltningarna använder de olika stödmaterial som finns. 
Med anledning av det som framförs i motionen kommer 
kommunledningskontoret, genom den samlade nämndsekreterarfunktionen, 
fokusera på att stötta förvaltningarna med hur detta också kan avspegla sig i 
tjänsteutlåtanden och annat beslutsunderlag. Därmed behövs inte något 
särskilt utredningsuppdrag eller ett separat arbete med att ta fram kriterier.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd med hänvisning till 
pågående utvecklingsarbete, och att det inte är nödvändigt att ge ett särskilt 
utredningsuppdrag om uppföljning eller för att ta fram kriterier för 
bedömning och utvärdering av kommunens barnkonsekvensanalyser. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 16 KS 2025/0042 
 

Befrielse från förtroendeuppdrag 

Ärende 
Carina Erlandsson (M) har den 22 januari 2025 begärt befrielse från 
uppdrag som ersättare i krisledningsnämnden. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bifalla framställningen och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bifaller framställningen. 
__________ 
Expedieras 
Carina Erlandsson 
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§ 17 KS 2025/0047 
 

Fyllnadsval av ersättare i utbildningsnämnden 

Ärende 
Centerpartiet har ett vakant uppdrag som ersättare i utbildningsnämnden. 
Centerpartiet har för detta uppdrag nominerat Ingela Gilljam Papinski (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Ingela Gilljam Papinski (C)  

 
till ersättare i utbildningsnämnden till och med den 31 december 2026. 
__________ 
Expedieras 
Ingela Gilljam Papinski 
Utbildningsnämnden 
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§ 18 KS 2025/0047 
 

Fyllnadsval av ersättare i krisledningsnämnden 

Ärende 
Moderaterna har ett vakant uppdrag som ersättare i krisledningsnämnden. 
Moderaterna har för detta uppdrag nominerat Bigitta Sundman (M). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Bigitta Sundman (M)  
till ersättare i krisledningsnämnden till och med den 31 december 2026. 
__________ 
Expedieras 
Bigitta Sundman 
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